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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT

Mislata, 25 de febrer de 2010 Hora: 20,00

Lloc: saló de sessions de la Casa Consistorial
Primera convocatòria.

Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada,
es reunixen en sessió pública, presidida pel Sr. alcalde, D. Manuel Corredera
Sanchis, els regidors i les regidores:

• D. VICENTE GARCÍA ALEIXANDRE
• SRA. GLORIA ALONSO PALOMARES
• D. FERNANDO HERNÁNDEZ FALCÓN
• D. VICENTE ENRIQUE LÓPEZ SINISTERRA
• D. CARLOS JARILLO SÁNCHEZ
• D. JAIME LÓPEZ BRONCHUD
• SRA. MARÍA LUISA CAÑIZARES CAMPOS
• D. ANTONIO SANCHIS NAVARRO
• SRA. ANA MARÍA MATEO PONCE
• D. MIGUEL MERENCIANO BENAVENT
• D. CARLOS FERNÁNDEZ BIELSA
• SRA. LUCÍA MORENO CASTILLO
• SRA. JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ
• SRA. MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA
• D. ANTONIO LABELLA GUILARTE
• D. ARTURO SANZ TORRALBA
• D. ELISEO BENAVENT CHIRIVELLA
• D. SALVADOR GARCÍA DE LA MOTA

La regidora Sra. Pilar Lígia Rodrigo Carreras s'incorpora durant la lectura de la
declaració institucional, abans d'iniciar-se el debat dels assumptes compresos en
l'orde del dia. El regidor D. Alfredo Catalá Martínez s'incorpora en el punt 3) de l'orde
del dia.

Assistits per D. Luis Ramia de Cap Salvatella, com a secretari de la
corporació.

Abans d'iniciar-se el debat dels assumptes compresos en l'orde del dia, el Sr.
alcalde cedix la paraula al Sr. García de la Mota perquè done lectura a la declaració
institucional amb motiu de la celebració del dia 8 de març del Dia Internacional de la
Dona:
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“En la cimera mundial 2005, els governs de totes les nacions van acordar que
“el progrés de la dona és el progrés de tots”. No obstant això, l'examen decennal
d'aplicació de la Plataforma d'Acció de Beijing posa de manifest que en molts països
s'obria una gran fractura entre la normativa i la pràctica.

Per això, un any més hem de continuar reivindicant la ingent labor
desenvolupada per milions de dones que han contribuït amb el seu treball, esforç i,
en molts casos, les seues vides, a la lluita per la igualtat i la defensa dels drets de les
dones.

Gràcies a este gran esforç col·lectiu de les dones del passat i del present,
s'han aconseguit grans avanços, però encara queda un llarg camí per recórrer. A
pesar d'haver-nos dotat d'instruments legislatius fonamentals, l'actual situació de crisi
econòmica, que perjudica tant hòmens com dones, fa que els nostres esforços hagen
d'anar units perquè, juntes i junts, braç a braç, aconseguim superar este delicat
moment i aconseguir la cohesió i la justícia social pel bé del nostre País.

Recents informes de l'Institut Nacional d'Estadística determinen la inferioritat
en la posició social i laboral que ocupen les dones a Espanya, existint encara
importants diferències en el mercat laboral. En este sentit, les dones perceben salaris
inferiors als assignats als hòmens pel mateix treball i categoria professional; les
situen en sectors menys productius i categories professionals inferiors, a pesar de
tindre alts nivells de preparació. Així mateix, presenten menors taxes d'activitat i
ocupació i majors taxes de desocupació.

Les successives reformes legislatives i acords socials aconseguits estan
afavorint una millora de drets i una major sensibilització social cap a qüestions
essencials com el principi de tracte i eliminació de qualsevol discriminació contra la
dona, el reconeixement al dret de conciliació de la vida personal i laboral, el foment
d'una major responsabilitat equilibrada entre hòmens i dones.

Per tot això, els grups municipals de l'Ajuntament de Mislata proposen
mantindre i continuar potenciant, com a tasca ineludible de la nostra societat,
l'anomenada discriminació positiva en l'accés i el manteniment de les dones en el
mercat laboral, en igualtat de condicions quant a salari i qualitat en l'ocupació; la
promoció de les polítiques per al foment de la igualtat en l'accés als llocs de
responsabilitat en les empreses i la posada en marxa de campanyes informatives i
de sensibilització sobre coresponsabilitat i conciliació de la vida laboral i personal,
així com el foment d'accions dirigides a aconseguir la igualtat efectiva entre dones i
hòmens a través de la responsabilitat social de les empreses.

La coresponsabilitat i la col·laboració entre totes les administracions públiques
fa necessari un compromís real de totes elles per a aconseguir la igualtat efectiva,
creant les infraestructures necessàries, dotant-les financerament i realitzant estudis
periòdics de les polítiques d'igualtat en els àmbits territorials de les diverses
administracions.
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En conseqüència, els grups polítics de l'Ajuntament de Mislata manifesten el

seu compromís, d'acord amb el principi de trasversalidad en matèria d'igualtat, en
l'aplicació de la perspectiva de gènere en totes les actuacions de l'administració
local, alhora que insten les diverses administracions públiques a fi de promoure la
seua col·laboració en la consecució d'accions polítiques en matèria d'igualtat, a fi
d'obtindre la igualtat real que la Llei d'igualtat garantisca en l'àmbit legal i la lluita
contra la violència de gènere”.

1. LECTURA I APROVACIÓ, SI ÉS EL CAS, DELS ESBORRANYS  DE LES
ACTES DE LES SESSIONS CELEBRADES PEL PLE DE L'AJUNTAMENT ELS
DIES 8 I 28 DE GENER I 3 DE FEBRER DE 2010.

De conformitat amb allò que disposa l'article 91.1 del vigent Reglament
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals, se sotmet per la
Presidència a consideració de la corporació els esborranys de les sessions
celebrades pel Ple de l'Ajuntament els 8 i 28 de gener i 3 de febrer del 2010, que han
sigut remeses als portaveus o representants dels grups polítics, segons disposa
l'article 80.2 de l'esmentat text legal.

Pren la paraula el  Sr. García de la Mota, portaveu del Grup Mixt-EUPV i
sol·licita, respecte de  l'acta de 28 de gener, pàgina 4, que s'afija el següent paràgraf,
a fi de facilitar la comprensió: “Des del marc de les polítiques d'esquerres hi ha una
de les esmenes que sí que compartixen la sol·licitud de la seua retirada i  que es
referix a la proposta relativa a les càmeres de control de trànsit, afegint que no
tindrien dubtes si esta inversió es realitzara en equipaments que suposaren una
regulació més fluida del trànsit”.

Se sotmet al Ple l'aprovació de les actes de les sessions celebrades els dies 8
i 28 de gener i 3 de febrer de 2010, que s’aproven per unanimitat amb les
correccions proposades pel Sr. García de la Mota.

2. RENOVACIÓ DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL.

L'assumpte queda sobre la mesa.

3. MOCIÓ D'EUPV SOBRE L'ADHESIÓ AL MANIFEST A FAVOR DEL
CONEIXEMENT DEL VALENCIÀ PER A L'ACCÉS A UN LLOC DE TREBALL DE
LES ADMINISTRACIONS VALENCIANES.

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció d'EUPV sobre adhesió al
manifest a favor del coneixement del valencià per a l'accés a un lloc de treball de les
administracions valencianes.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota, portaveu d'EUPV, grup proponent de
la moció, i explica que la moció pretén recuperar la normalitat social del valencià, per
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mitjà del seu reconeixement de cara a l'accés a la funció pública en l'esborrany del
projecte de Llei que està actualment en estudi.

Prosseguix dient que en la Llei d'Ús i Ensenyament del Valencià s'arreplega el
dret a la utilització de la pròpia llengua en tots els àmbits públics i privats i, en
concret, que la relació amb l'Administració ha de produir-se en condicions d'igualtat,
afegint que estos drets no seran efectius si la pròpia Administració no està en
condicions de fer possible eixa normalització. Amb esta moció, diu, proposa l'adhesió
de l'Ajuntament a este manifest.

A continuació dóna lectura del mencionat document que diu així (en valencià
en l'original):

“Quan es complien els 25 anys de la Llei de l'Ús i Ensenyament del valencià
(LUEV) al novembre de l'any passat, diverses entitats, entre elles els firmants d'este
manifest, van presentar a l'opinió pública els seus informes per a diagnosticar el grau
de compliment de la Llei i el grau de consecució dels objectius de normalització
lingüística que fixava. La conclusió era que, un quart de segle després, a pesar de
les disposicions i els fins declarats, encara es permet una falta notòria de normalitat
social de la llengua pròpia.

Col·lectius, entitats i ciutadania en general ja van constatar llavors que la
llengua pròpia de la nostra administració distava molt de ser tan usada i valorada
com la Llei preveia, prenent com a punt de referència el seu article 16: “Les
empreses de caràcter públic, així com els servicis públics directament dependents de
l'administració, han de garantir que els empleats que tenen relació directa amb el
públic tinguen el coneixement suficient del valencià per a atendre amb normalitat el
servici que a ells es demana.

A pesar que la Llei d'Ús fixava que tot el personal de les administracions i dels
seus servicis dependents que atenen el públic han de tindre el “coneixement suficient
del valencià”, 26 anys després encara no hi ha hagut cap desenvolupament legal que
ho porte a la pràctica. En cap oposició ni concurs (excepte per als tècnics lingüístics)
s'ha hagut de demostrar cap grau de coneixement de valencià. Pitjor encara, de les
dades oficials de la Generalitat es conclou que només en  un 1,2%  de les places
d'esta administració s'ha requerit un cert coneixement, cosa molt més greu, perquè
una bona part del personal de les administracions ha adquirit, pel seu compte, una
competència lingüística en valencià que després no practica, perquè la Generalitat i
les altres administracions ni la valoren ni l'apliquen: la llengua pròpia no passa de ser
una llengua de rètols simbòlics i no la d'ús normal i habitual.

Durant este temps hi ha hagut una discriminació indiscutible contra les
persones que parlen valencià o que volen usar-ho. Per a accedir a l'administració
valenciana només es demana el requisit lingüístic castellà, les proves d'accés ja
controlen sistemàticament el domini del castellà. En canvi, el valencià, a pesar que
l'Estatut diu que és “la llengua pròpia”, i la Llei d'Ús “el més peculiar senyal
d'identitat” com a poble, no passa de ser un mèrit en el millor dels casos. Perquè
ningú ha de demostrar que sap valencià per a atendre els ciutadans ni en la
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Generalitat, ni en les diputacions ni en la majoria dels ajuntaments, ni tampoc en
l'Administració de l'Estat o de la Justícia radicada al País Valencià.

El Govern valencià ha posat en marxa recentment el projecte d'una nova Llei
per a l'Ordenació i la Gestió de la Funció Pública Valenciana, que és el text legal on
cal establir la regulació del coneixement del valencià com a requisit per a accedir a
un lloc de treball en qualsevol administració valenciana.

Per això, les entitats firmants d'este manifest han participat en totes les
iniciatives impulsades des dels àmbits cívics i sindicals que s'han portat a terme per
a demanar que la nova Llei continga la garantia de capacitació lingüística que la Llei
d'Ús fixa indirectament en l'esmentat article 16. Totes les entitats demanen que, en el
procés de selecció, les persones aspirants hagen d'acreditar el coneixement del
valencià, tant en l'expressió oral com en l'escrita. Remarquen que este requisit és
general a totes les comunitats autònomes amb les quals compartixen la llengua
catalana i també a Galícia i al País Basc. El País Valencià és l'excepció: l'única que
no valora la seua llengua com a determinant per a administrar-se i servir els
ciutadans.

Per tot això, les entitats que firmen baix insten a tots els partits polítics, i
sobretot, als que han de participar en la tramitació parlamentària de la nova Llei, a
esmenar el text inicial per a donar estricte compliment al que la LUEV establix per a
l'ús de la nostra llengua en l'Administració Pública. Només així garantirem que el
personal de les administracions valencianes puga respectar els drets dels valencià i
es pose fi a una discriminació que dura ja massa temps. Només així podrem
assegurar que els empleats i les administracions donen un servici de qualitat i actuen
amb arrelament al país. Només així podrem assegurar que siga la llengua d'ús
normal de l'administració, tal com establix la Llei d'Ús i Ensenyament. Només així la
proclamació que el valencià és “el més peculiar senyal d'identitat com a poble” no
serà una expressió retòrica sinó un fet: la llengua comuna dels valencians, la que ens
identifica. Precisament, allò en què volem viure, administrar-nos i regir-nos com a
poble.

Les entitats firmants conviden totes les entitats i les organitzacions de la
societat valenciana, així com també la ciutadania en general, a subscriure este
manifest i a sumar-se a la reclamació que el valencià tinga, per fet, el reconeixement
real i pràctic de la llengua pròpia i oficial que l'ordenament jurídic li atorga. El
reconeixement legal traduït en l'ús normal i habitual que la societat i els seus
ciutadans i ciutadanes li reclamen per a poder viure en la nostra llengua pròpia
sempre i per totes les bandes, començant per la nostra pròpia administració i per les
nostres institucions.

Per tot això, EUPV de Mislata proposa la següent adopció d'acords:

Primer: El Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda donar suport al manifest a
favor del coneixement del valencià per a l'accés a un lloc de treball en les
administracions valencianes que reclama la seua incorporació en la futura Llei de
Gestió de la Funció Pública Valenciana.
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Segon: El Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda enviar còpia d'este acord al
president de la Generalitat Valenciana, a la presidenta de les Corts Valencianes, als
diputats i diputades de les Corts Valencianes, a la Conselleria de Justícia i
Administracions Públiques, als mitjans de comunicació i a “Sí al valencià”.

Tercer: El Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda transmetre el contingut d'esta
moció als mitjans de comunicació institucional (periòdic, ràdio i TV Canal 25, així com
fer-la arribar als mitjans de comunicació del nostre àmbit nacional com són el diari
Levante-EMV, Les províncies, El País, El Punt... Perquè se’n facen ressò”.

Finalitza sol·licitant al grup socialista i al grup popular que aproven la moció.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent, portaveu del grup socialista, i diu
que el Partit Socialista també ha sigut un dels qui s'han adherit a esta Plataforma i,
per tant, votaran a favor de la present moció.

Com a xicoteta reflexió sobre el tema diu que els valencians tenen dos
llengües oficials i la possibilitat d'expressar-se en una o altra. Afig que, per este
motiu, el lògic seria que els treballadors de l'Administració pogueren contestar en la
mateixa llengua usada pels ciutadans que els parlen. Entén, per això, que s'ha
d'exigir el  coneixement de la dita llengua per a accedir a un lloc de treball en
l'Administració.

Per part del Grup Popular, el Sr. Fernández Falcón sol·licita que EUPV retire
la moció perquè, diu, arriba un poc tard, atés que el passat 23 de novembre del
2009, l'Ajuntament de Mislata va firmar un protocol al monestir de Sant Miquel dels
Reis, seu de l'Acadèmia Valenciana de la Llengua, on ja s'arreplega com a tasca
fonamental el treball de totes les administracions implicades en esta finalitat comuna,
a fi de posar sobre la taula la necessitat d’adoptar mesures urgents a favor del
coneixement del valencià per a accedir a un lloc de treball en les administracions de
la Comunitat.

Repetix que sol·licita la retirada de la moció, atés que l'Ajuntament de Mislata
ha sigut un dels primers a firmar el mencionat protocol i, d'altra banda, arreplega
l'exigència del coneixement del valencià per mitjà d'un exercici obligatori, tal com
figura en les bases des de 1996.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota i diu que s'ha fet referència al decret
2798/2009 en què es va aprovar la subscripció al mencionat protocol de col·laboració
entre la Conselleria d'Educació, l'Acadèmia Valenciana de la Llengua i l'Ajuntament
de Mislata i, diu, precisament per ser este Ajuntament un dels que està treballant en
esta direcció seria convenient que s'adherira a la proposta que presenta EUPV, a fi
de demanar a l'Administració autonòmica que treballe per al compliment del que
preveu la LUEV.

Finalitza dient que no retirarà la moció i sol·licitant el suport a ella per part del
grup popular.
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Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent i mostra el seu acord amb el
portaveu d'EUPV.

Intervé el Sr. Hernández Falcón i repetix al Sr. García de la Mota que la moció
arriba tard atés que es va presentar per Iniciativa al novembre del 2009, i s'ha limitat
a copiar-la, sense corregir tan sols el seu encapçalament en què es diu “Quan es
complixen 25 anys de la Llei de l'Ús i Ensenyament del Valencià, al novembre de
l'any passat”, mentre que es van complir l'any 2008.

Prosseguix dient que esta moció es va presentar abans de la firma del
protocol i la mateixa Iniciativa Ecosocialista, que és la primera que va presentar este
manifest, segons nota de premsa de 17 de desembre de 2009, diu que: “Des
d'Iniciativa es veu molt interessant l'adhesió a este protocol, que busca relacions
d'intercanvi entre institucions per a promocionar el valencià”. Afegint a continuació
que:  “El dia 23 de novembre del 2009 un total de 54 ajuntaments del País Valencià
van firmar un protocol de col·laboració i coordinació en matèria de normalització del
valencià amb la Conselleria d'Educació i l'Acadèmia Valenciana de la Llengua (AVL).
L'objectiu d'este protocol és establir relacions d'intercanvi entre les diverses
institucions, per a contribuir a la promoció del valencià, dinamitzar l'ús oficial i social
de la llengua, i augmentar vincles de col·laboració entre les diferents administracions.
Segons la portaveu d'Iniciativa, amb este protocol l'Acadèmia Valenciana de la
Llengua col·laborarà en el funcionament de les oficines de promoció per mitjà de la
convocatòria anual d'ajudes econòmiques adscrites a les entitats firmants, crearà un
servici d'assessorament permanent en matèria lingüística i proposarà un programa
d'actuacions concretes d'acord amb les necessitats específiques”.

Continua dient que va sol·licitar un informe de la tècnica de Promoció del
Valencià d'este Ajuntament, que li l’ha facilitat, en què es diu que el que es demana
ací ja es té. Afig que, després de firmar l'acord el passat 23 de novembre de 2009,
esta moció no proposa res de nou del que este Ajuntament ja està fent.

Finalitza dient que per les raons exposades, el grup popular votarà en contra
d'esta moció.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per onze vots en contra (Grup
Popular) i deu vots a favor (Grup Socialista i Grup Mixt-EUPV-) acorda rebutjar la
moció presentada per EUPV sobre l'adhesió al manifest  a favor del coneixement del
valencià per a l'accés a un lloc de treball de les administracions valencianes.

4. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR SOBRE PROBLEMÀTICA DE L'AIGUA A
LA COMUNITAT VALENCIANA.

 Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior
i Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció presentada pel Grup Popular
sobre problemàtica de l'aigua a la Comunitat Valenciana, així com de les esmenes
presentades pel Grup Socialista i per EUPV.
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Pren la paraula el Sr. García de la Mota, portaveu d'EUPV proponent de

l'esmena, i diu no estar d'acord amb la moció presentada pel grup popular i, per això,
atés que EUPV té una altra visió de la  problemàtica de l'aigua, de qui té la seua
propietat i de com s'ha de distribuir, presenten una esmena a la totalitat, tractant
d'evitar que este tema es convertisca en una arma llancívola per als dos grans grups
polítics i buscant una proposta en què participen tots els sectors implicats en la
qüestió hídrica.

Intervé a continuació el Sr. Merenciano Benavent i dóna lectura de l'esmena
presentada pel grup socialista que literalment diu: “L'aigua és un bé essencial la
regulació i planificació del qual en els rius intercomunitaris és competència de l'Estat
segons establix l'article 149 1.22 de la Constitució Espanyola i, per tant, el procés de
planificació hidrològica no pot ser condicionat unilateralment per un Estatut
d'Autonomia.

Els socialistes valencians  mantenim des de la remissió a les Corts Generals
del projecte de nou Estatut d'Autonomia de Castell-.La Manxa, la nostra frontal
oposició que este regulara cap aspecte del transvasament Tajo-Segura per entendre,
a més de no ser esta una competència autonòmica, que qualsevol regulació
unilateral per part de Castella-La Manxa, atempta de forma clara i directa contra els
interessos dels valencians i, de forma especial, contra els interessos de
determinades zones d'Alacant, però també contra els usuaris del Xúquer.

La nostra postura de defensa radical dels interessos de la Comunitat
Valenciana va ser concretada en els dos últims debats sobre l'Estat de la Comunitat,
quan el 24 de setembre del 2008 i el 30 de setembre de 2009 van ser aprovades, pel
Ple de les Corts Valencianes, dos propostes de resolució presentades pel Grup
parlamentari Socialista, per les que estes instaven al Consell de la Generalitat a
defendre, amb totes les mesures al seu abast, la continuïtat del transvasament Tajo-
Segura amb les actuals normes d'explotació, oposant-se a la seua caducitat, així
com qualsevol forma jurídica que establisca la reducció progressiva de cabals o a la
modificació de l'actual reserva hídrica, a favor de la conca cedent Castella-La Manxa.

L'estat actual de la tramitació de l'Estatut castellanomanxec, i la pretensió
d'establir una reserva hídrica de 6.000 Hm3 ens situa els valencians en una situació
en què ja no servixen ni mitges tintes ni moviments tàctics partidistes. La nostra
comunitat, la nostra terra està per damunt de tot i s'imposa dir “no” a les pretensions
de l'Estatut de Castella-La Manxa. I s'imposa que la nostra veu, la de la Comunitat
Valenciana, és única i unànime.

Per tot això, es proposa al Ple l'adopció dels acords següents:

1. L'Ajuntament de Mislata expressa la seua defensa unànime de la
continuïtat del transvasament Tajo-Segura amb les normes d'explotació
actuals.

2. Expressem la nostra rotunda oposició a la caducitat  del mencionat
transvasament, tal com es va incloure en la proposta de reforma de
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l'Estatut de Castella-La Manxa, així com qualsevol fórmula jurídica que
poguera establir la reducció progressiva de cabals i a qualsevol reserva
hídrica a favor de Castella-La Manxa.

3. Instem el Consell de la Generalitat com a representant del poble valencià,
a complir les propostes de resolució expressades en l'exposició de motius
d'esta moció, així com totes aquelles altres que respecte d'això hagen
adoptat les Corts Valencianes.

4. Que el present acord siga remés a la Presidència de la Generalitat, així
com a tots els grups parlamentaris de les Corts Generals, Congrés i Senat i
de les Corts Valencianes.”

Pren la paraula el Sr. García Aleixandre, portaveu del Grup Popular proponent
de la moció, i en dóna lectura.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota i diu que l'esmena d'EUPV i la del
grup socialista són complementàries i ambdós arreplegarien tot el contingut bàsic
que requerix este debat polític que, per al seu grup, ha de fugir de l'ús que s'ha estat
fent segons interessos i comunitats de la qüestió de l'aigua que, diu, no té propietaris
sinó que és de tots, sent este el concepte a partir del qual cal començar a treballar i
obrir un debat sobre com se soluciona.

Continua dient que serà necessari decidir si es posa en marxa la “Mesa de
l'Aigua” que Esquerra Unida planteja en l'adopció d'acords de la seua moció com,
afig, també es planteja que EUPV rebutja la pretensió del Govern de Castella-La
Manxa.

Explica que en la “Mesa de l'Aigua” estarien representats tots els sectors
implicats: Govern, comunitats autònomes i municipis afectats, directament o a través
de la FEMP, així com també els agents socials, perquè considera que no pot
negociar exclusivament el Sr. Camps quan hi ha interessos confrontats, afegint que
la Conferència proposada per la moció del grup popular està abocada al desastre, en
excloure altres sectors que també han de parlar d'este tema.

Afirma que és necessari obrir un altre tipus de debat en què es contemple com
es redistribuïxen els recursos hídrics de tot el conjunt de l'Estat i es plantegen altres
qüestions com les centrals, les  dessaladores, l'urbanisme depredador, etc.

Continua dient que una entitat com la Federació Nacional de comunitats de
Regants d'Espanya, presidida per Andrés del Campo, s'oposen a quelcom tan
elemental com pagar l'aigua que consumixen, tal com ha manifestat este senyor
públicament, afegint que este té altres interessos personals.

Prosseguix dient que el que la moció presentada pel grup popular demana a
l'Estat espanyol és quelcom que ja s'ha aprovat per resolució del Consell de la
Generalitat i, aplicant-se el que han defés en el punt anterior, no haurien de
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presentar-la perquè suposa debatre una declaració institucional del dit organisme
sobre la problemàtica de l'aigua a la Comunitat Valenciana.

Afirma que el problema de l'aigua és molt més profund i està relacionat amb el
model de desenvolupament urbanístic adoptat en este país, on s'ha imposat la
construcció de camps de golf  i el consum de l'aigua pels que tenen poder i poden
accedir a eixos luxes. Afig que també està relacionat amb no haver modernitzat
certes explotacions, per la qual cosa el consum s'acreix.

Tot això, diu, porta a la necessitat de debatre què és racional i què no, per a
veure com es pot invertir de manera que, sense espletar aigua a la resta de
comunitats,  totes puguen tindre la que necessiten i este, diu, és el discurs que li
agradaria que es posara sobre la taula.

Finalitza repetint que la solució passa per parlar i crear una “Mesa de l'Aigua”
en què participen tots els sectors socials per a buscar una eixida entre tots.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent i diu que el PP és un autèntic
mestre a l'hora de desviar les inquietuds dels ciutadans amb manifestos pamfletaris
com este. Afig que han afirmat defendre el dret a l'aigua dels valencians però quan la
Sra. Rodríguez de Cospedal ha dit que se la queda la Comunitat de Castella-La
Manxa, el Sr. Camps ha callat i per a justificar-se ha tornat a traure el mateix discurs
de sempre.

Prosseguix dient que en un article d'opinió publicat en el diari El País es podia
llegir: “Tal vegada Camps el gran mestre de pervertir el debat sobre la política
d'aigua, i convertir-ho en mentides i arma llancívola, ara siga víctima de la seua
pròpia irresponsabilitat, o Mª Dolores de Cospedal haja aprés i vullga fer el mateix. O
tal vegada més senzill, de Cospedal aprofita la tremenda debilitat del PP valencià i
del president Camps recordant-los les seues vergonyes i indecències en Gürtel, per
a emmordassar-los i donar ordes directes a la Generalitat Valenciana que ha d'estar
al servici dels valencians i valencianes i no del carrer Gènova i del PP”.

Prosseguix dient que esta pareix l'única raó per la qual es porta de nou esta
moció, que presenten cada cert temps, quan hi ha algun problema, per a desviar
l'atenció dels ciutadans de la Comunitat Valenciana.

Continua dient que el Grup parlamentari Socialista va presentar dos propostes
que van ser aprovades pel Ple de les Corts els dies 24 de setembre del 2008 i el 30
de setembre del 2009, en què s'instava a la continuïtat del transvasament Tajo-
Segura. Afirma que els socialistes estan per mantindre allò que ja es té i no donar
cap pas enrere ni permetre que una altra Autonomia es quede amb l'aigua en
detriment de la Comunitat Valenciana.

Manifesta que cal aplicar la Llei i en la Constitució s'establix que la regulació i
la planificació de l'aigua correspon a l'Estat, i no a cap Autonomia, encara que ho
vullga la Sra. de Cospedal i s'amague el Sr. Camps, a què caldria preguntar on
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estava quan a Elx es va dur a terme una manifestació a favor del transvasament, a la
qual no van assistir representants significatius del Partit Popular.

Repetix que els socialistes defendran eixe transvasament on siga necessari,
incloent les Corts Generals i demana al grup popular que abandone la moció que
han presentat, a la qual qualifica de “pamflet”, i se sumixen a la presentada pel grup
socialista i EUPV que, diu, poden refondre's en una sola, per considerar que és la
forma de donar una solució als problemes d'aigua que patix la Comunitat.

Pren la paraula el Sr. García Aleixandre i critica el discurs del portaveu
socialista que, diu, ha sigut desafortunat i vulgar.

Explica que intervindrà com a ciutadà, sense sotmetre's a la disciplina política
a què estan acostumats els membres del grup socialista. Recorda una frase de
Napoleó Bonaparte que constantment s'utilitza en molts debats: “quan no vull
resoldre quelcom es crea una comissió” a la qual el temps ha donat la raó.

Prosseguix dient que caldria preguntar al ciutadà, a l'agricultor, si li han defés
els seus interessos.

Afig que el Partit Socialista ha canviat de discurs a partir dels anys 2008 i
2009, perquè abans es manifestaven a favor de les dessaladores i ara, el Sr. Alarte
ha passat a la defensa del transvasament del Tajo-Segura, segons ha dit la premsa,
enfrontant-se a la direcció de Madrid, perquè perjudica l'Autonomia de Castella-La
Manxa, on tenen la responsabilitat de governar. Afig que, no obstant això, es
continuen oblidant de l'Ebre.

Continua dient que, com ha dit el Sr. Merenciano Benavent, el qual té la
responsabilitat i l'obligació de marcar les polítiques de l'aigua és l'Estat, i no cap
Comunitat Autònoma. En este sentit, pregunta al portaveu socialista si sap que en els
Estatuts d'Autonomia d'Aragó i de Catalunya es prohibix textualment el
transvasament de l'Ebre, afegint que caldria saber de qui és la competència dels
transvasaments, si de l'Estat o d'eixes Autonomies, els Estatuts de la qual han sigut
aprovats per les Corts espanyoles.

Prosseguix dient que ara pareix que l'única que no té dret en esta qüestió és
Castella-La Manxa perquè el Sr. Alarte considere que cal canviar el discurs, donada
la diferència de vots entre el Partit Popular i el Partit Socialista a la Comunitat
Valenciana, sobretot a les zones de Murcia i Alacant.

Manifesta que el portaveu socialista també ha dit  que el Sr. Camps fa una
política de “desorientació” quan, no obstant això, en un dels acords de la declaració
institucional del  Consell demana que es mantinga el transvasament Tajo-Segura que
és el mateix que diu la moció del grup socialista, encara que també demana que es
mantinga el transvasament de l'Ebre. Pregunta si també estan d'acord amb este
últim.
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Afirma que el grup popular considera que esta moció no és un pamflet ni un

exercici de propaganda perquè any rere any es repetix el fet que es malbarata una
gran quantitat d'aigua que procedix de l'Ebre quan desembocarà al mar, i es podria
aprofitar per als regadius de la Comunitat Valenciana.

Critica que els socialistes facen una política de partit i ara diuen que no cal
aprovar cap Estatut d'Autonomia que limite el transvasament a la Comunitat
Valenciana, però demà poden dir el contrari, mentre que el Partit Popular ha
mantingut sempre la mateixa posició. Estaven a favor del Pla Hidrològic Nacional,
que l'any 2001 van aprovar el 85% de llar organitzacions de l'aigua a Espanya,
incloses la majoria de les comunitats autònomes, entre elles Extremadura i Castella-
La Manxa, que va ser anul·lat pel Sr. Zapatero l'endemà de guanyar les eleccions
l'any 2004 per mitjà d'un “decretàs”, perjudicant especialment la Comunitat
Valenciana i part de la Comunitat d'Andalusia, a les quals no s'ha donat cap solució.

Pregunta on està ara eixa solució que venia de l'anterior ministra de Medi
Ambient sobre el tema de les dessaladores que, diu, només s'ha fet una en un
període de set o huit anys. Afig que, segons els pocs informes tècnics existents,
l'aigua de les dessaladores només pot ser aprofitada per al consum humà però no
per al consum agrícola.

Continua  dient que si no es resol el tema de l'aigua s'estarà destruint un
sector primari de l'economia, com és l'agricultura.

 Finalitza dient al Sr. García de la Mota, en relació amb allò que s'ha
manifestat sobre els camps de golf, que només a Marbella, Andalusia, on governa el
PSOE, hi ha més que a tota la Comunitat Valenciana.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota i diu que s'hauria de fugir d'un discurs
irrespectuós.

Manifesta que el fet que un partit polític modifique el seu plantejament inicial
en una qüestió pot ser positiu, i afirma que el debat no hauria de basar-se en la
crítica al Partit Socialista per este fet, afegint que EUPV no ha canviat de postura en
este tema.

Prosseguix dient que hi ha dades, com les del Ministeri de Medi Ambient, en la
Memòria Ambiental Comparativa, el Programa Aigua, igualment del Ministeri, el
Llibre Blanc, els del segon congrés de desalinització i reutilització de recursos, que
tracten de buscar solucions en esta qüestió. En un d'estos informes, assenyala, un
dels senyors esmentats  que avalen la resolució del Consell, és el curiós president de
la Comunitat de Regants del Vinalopó, promotor d'un camp de golf i de mil cinc-
centes vivendes a Villena, per la qual cosa, com diu qui redacta l'informe, no cal ser
molt llest per a intuir que este senyor té uns interessos molt concrets i, no obstant
això, està firmant un document que representa a tots.
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Respecte del tema de les dessalinitzadores i la reutilització de les aigües

prèviament depurades, diu que hi ha informes que assenyalen que no és cert que
només servisquen per al consum humà.

Afirma que Mariano Rajoy considerava que les dessalinitzadores eren un
“conte xinés” i, no obstant això, l'alcalde de Torrevieja, Pedro Hernández, que és del
Partit Popular, és el primer que les ha defés, i el primer que convertirà Torrevieja en
una altre Benidorm II, perquè té en marxa la construcció de 25 gratacels, per la qual
cosa reclamarà aigua per a abastir eixa promoció que té en marxa.

També el president de la Comunitat de Múrcia, afig, ha fet unes declaracions
sobre les dessalinitzadores i un tècnic ha hagut de dir-li que s'informe del que està
parlant, perquè consumixen menys que els transvasaments i el preu de l'aigua és
més econòmic.

Prosseguix dient que, segons tècnics que analitzen la situació de la
Comunitat, el mateix Blasco vol posar cent nous camps de golf a la Comunitat
Valenciana, amb els seus corresponents milers de complexos residencials, i si no hi
ha aigua, que està el transvasament que per a això està la solidaritat, és a dir, per a
fer rics a uns quants promotors amics.

Finalitza dient que amb la seua moció volia fugir d'un fals debat, així com que
accepta la proposta del grup socialista de fusionar ambdós mocions, eliminant només
el paràgraf que diu “l'estat actual de la tramitació de l'Estatut...”.

Intervé el Sr. Merenciano Benavent i diu que el Grup Popular ha presentat
mocions en este Ajuntament exigint determinades coses al Govern i el seu grup, en
algunes ocasions, les ha votat a favor, però el Grup Popular mai ha votat
favorablement  les mocions en què es reclamava a la Generalitat, per la qual cosa no
sap qui seguix més els plantejaments de partit.

A continuació explica que no pot dir si està a favor o en contra del
transvasament de l'Ebre, perquè hi ha una Directiva del Comité de les regions,
dictamen de 5 de juliol del 2008, que porten per a justificar el dit transvasament i que
diu: "Es consideren positius els transvasaments de recursos excedents i altres
intercanvis d'aigua entre sistemes dins dels Estats membres com a mesura
d'articulació de la solidaritat en matèria d'aigua, sempre que quede garantida la
millora del medi ambient, la qualitat de les masses d'aigua, i la recuperació dels
aqüífers i els cabals ecològics de la zona". Dades, diu, que no es coneixen en data
de hui.

Continua dient que, segons la moció del grup popular, 430.000 llocs de treball
es perdran a la Comunitat si no es realitzen eixos transvasaments i, afig, són xifres
que no es corresponen amb les estadístiques, atés que hi ha 1.700.000 treballadors
en esta Comunitat i, segons allò que s'ha afirmat, la pèrdua de llocs de treball
arribarà al 25%, que sumat al 60% que ocupa la construcció, no deixaria percentatge
per a la resta d'activitats.
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Prosseguix assenyalant que pareix afirmar-se que esta Comunitat és la que

més reutilitza l'aigua, i pregunta quantes depuradores cal que reutilitzen l'aigua per
als  camps de golf en zones com Chiva, Cheste, Loriguilla...  que haurien de regar-se
amb les aigües residuals d'estos municipis.

Intervé el Sr. García Aleixandre i diu que no sap si del cabal que s'aboca al
mar a través de l'Ebre en època de desgel, que és quan es produïxen les
inundacions, i es lleva una sola gota d'aigua podria desequilibrar-se el medi ambient
del delta de l'Ebre però, afig,  pareix que els catalans sí ho saben perquè quan fa tres
anys van tindre un problema d'abastiment d'aigua potable a la ciutat comtal, van
subministrar l'aigua de l'Ebre per a abastir Barcelona. Afig que els aragonesos tenen
un projecte que no sap si eixirà avant per a millorar la seua situació econòmica i
laboral a la zona, als Monegres, on s'anaven a instal·lar Casinos, apartaments,
hotels,  etc. I l'aigua per a abastir-los eixia de l'Ebre.

Manifesta que hi ha una sèrie de persones que sí que saben sobre el tema i
estan a favor del transvasament de l'Ebre a la Comunitat Valenciana i Andalusia, ja
l'any 1937, en la 2a República, el director  general d'Obra Hidràulica, Felix de los
Ríos, va fer projectes per a transvasar aigües sobrants de l'Ebre; també el mateix
any, Miguel Hernández va escriure uns versos en què Deia:

“On no hi haja riu, hi haurà
Canals d'aigua i granit,
Que estan demanant en un crit
El Tajo i l'Ebre ja”.

Prosseguix dient que també els catedràtics D.  Antonio Gil Olcina i D. Antonio
Rico, de la Universitat d'Alacant, David Garman, president de l'Associació
Internacional de l'Aigua, D. Emilio Colom, president del Consell Mundial d'Enginyers
Civils, José Quereda Sala, catedràtic d'Anàlisi Geogràfica Regional, i altres
estudiosos, estan d'acord que es faça el transvasament, i suposa que tindran raons
més que suficients per a poder defendre'ls. Afig que hui apareix en el diari Levante
que Sahul Manor, expert hidròleg israelià del Centre Simón Peres i assessor en
matèria d'aigua del Banc Mundial, defén el transvasament de l'Ebre i considera un
error dessalar l'aigua, dient que no té sentit deixar que l'aigua de l'Ebre arribe al mar
per a després dessalar-la.

A continuació, se sotmet a votació l'esmena presentada per EUPV que és
rebutjada per onze vots en contra (Grup Popular) i deu a favor (Grup Socialista i
Grup Mixt-EUPV).

A continuació, se sotmet a votació l'esmena presentada pel Grup Socialista
que és rebutjada per onze vots en contra (Grup Popular) i deu a favor (Grup
Socialista i Grup Mixt-EUPV).

A continuació, se sotmet a votació la moció presentada pel Grup Popular; i el
Ple de l'Ajuntament, per onze vots a favor (Grup Popular) i deu en contra (Grup
Socialista i Grup Mixt-EUPV-), acorda aprovar la moció següent:
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“El model social, econòmic i ambiental, és a dir, el nostre medi ambient, el
nostre paisatge i la generació d'ocupació i oportunitats de futur de la Comunitat
precisa d'aportacions externes d'aigua per a garantir la seua sostenibilitat. Més de
180.000 ocupacions depenen del transvasament Tajo-Segura.

De la mateixa manera, amb el transvasament de l'Ebre en marxa es crearien
50.000 ocupacions directes en l'execució de les obres i altres 250.000 ocupacions,
que hui es troben en situació d'incertesa, es consolidarien plenament.

Les actuacions de gestió de la demanda, estalvi, eficiència i reutilització de
l'aigua són prioritàries per al nostre territori però no són suficients per a garantir la
nostra agricultura i el nostre futur.

La Comunitat Valenciana és conscient dels problemes que en matèria hídrica
tenen altres territoris d'Espanya que requerixen una solució per part del Govern
Central.

La falta d'una autoritat nacional de l'aigua està provocant enfrontaments per
l'aigua en els diversos territoris d'Espanya que es van accentuant amb el pas del
temps i que poden provocar situacions irreversibles.

Per tot allò que precedix s'acorda:

1r. Mostrar el nostre suport i adhesió a la declaració institucional sobre “La
problemàtica de l'aigua a Espanya i a la Comunitat Valenciana, que va ser aprovada
pel Ple del Consell de la Generalitat Valenciana en data 7 de gener de 2010, així
com a l'Acord de la Junta Directiva de la Federació de Comunitats de Regants a la
Comunitat Valenciana (FECOREVA) de 12 de gener de 2010, i en conseqüència de
tot això:

2n. Sol·licitar al president del Govern la convocatòria d'una Conferència de
presidents autonòmics perquè s'aborde en profunditat la problemàtica de l'aigua en
tot el territori nacional, ja que va ser un punt no debatut en les dos últimes
Conferències i que, per tant, puga aconseguir-se un acord d'Estat que tinga com a
eix el PHN de 2001, abonant al Consell de la Generalitat en esta inciativa.

3r. Que el Govern d'Espanya assegure a la Comunitat Valenciana, com
sol·licita el Consell:

a) El manteniment del transvasament Tajo-Segura d'acord amb les lleis que
regulen en l'actualitat esta transferència hídrica.

b) La defensa i la tutela dels usuaris del Xúquer, d'acord amb la legislació  i
planificació vigent i, amb això, el manteniment dels cabals que s'utilitzen en
el riu Xúquer, l'aigua per al regadiu, entre els que es troben els regadius i
usos històrics, el transvasament Xúquer-Túria-Sagunt, tant per a regadiu
per a abastiment de poblacions i ús industrial, així com el que s'està
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construint per als usos previstos amb aigües sobrants del Xúquer al
Vinalopó.

c) La defensa i la tutela dels usuaris del Segura, d'acord amb la legislació i la
planificació vigent i, en concret, la dels usuaris del Baix Segura del Segura
i la zona meridional d'Alacant.

d) La garantia d'execució del Transvasament de l'Ebre per a la consideració
dels usos implantats en les Conques del Segura i del Xúquer amb el
principi que qualsevulla aportació externa no ha de comprometre les
possibilitats actuals i futures de les conques cedents.

3r. Instar la Presidència Espanyola de la Unió Europea que promoga la
incorporació a la Directiva Marc de l’Aigua (2000/60/CE), del dictamen del Comité de
les regions de la UE “Afrontar el desafiament de l'escassetat d'aigua i la sequera en
la Unió Europea”, aprovat en 2008, en què es proposa juntament amb les mesures
d'estalvi, eficiència i reutilització, les corresponents a les infraestructures de
subministrament addicional com els transvasaments i els embassaments per a
solucionar els problemes d'escassetat.

4t. Traslladar els presents acords al president del Govern d'Espanya, al
president de la Generalitat Valenciana, a la ministra de Medi Ambient i Medi Rural i
Marí, i als portaveus dels grups polítics de les Corts Valencianes, del Parlament
Espanyol i del Senat.

5. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR SOBRE MESURES EN EL SECTOR
TURÍSTIC.

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del grup popular sobre mesures
a adoptar en el sector turístic.

Per a aclarir els dubtes sorgits en relació amb el temps d'intervenció el Sr.
secretari explica que el Reglament Orgànic Municipal establix en l'article 49.-3 a) que
el debat s'inicia amb l'exposició o la justificació davant del Ple de la proposta a càrrec
del membre de la comissió informativa que esta designe i, en cas de mocions, per
algun dels proponents d'estes. Esta ponència no consumirà torn, sinó que el termini
màxim de l'exposició serà de cinc minuts.

A continuació pren la paraula el Sr. alcalde i diu que, segons  l'article 20 del
ROM,  “Després d'adonar-se del contingut del dictamen, per l'Alcaldia es donarà la
paraula al proponent de l'esmena, o als proponents de les esmenes si són diverses,
perquè procedisca a la seua lectura o explicació, per a la qual cosa disposarà d'un
temps màxim de dos minuts”.

Intervé en primer lloc el Sr. García Aleixandre que dóna lectura dels acords
que la moció proposa.
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Pren la paraula el Sr. García de la Mota i diu que es tracta d'una moció en què

es planteja la política de l'Estat en matèria de turisme i, encara que és partidari que
els ajuntaments opinen en les matèries que s'han de debatre en el Congrés dels
Diputats, considera que és molt  ambiciós proposar tantes reduccions o augments.

Prosseguix dient que el turisme espanyol ha anat creixent per davall de
l'economia, encara que s'haja incrementat el turisme interior. Afig que una anàlisi
general que no reflectisca els problemes estructurals del sector es quedaria curt.
Caldria preguntar-se, diu, per què els distints governs i comunitats autònomes no han
sigut capaços de resoldre el problema ni d'arribar a un acord.

Continua dient que el sector turístic s'ha encasellat en un model de masses
que, segons els tècnics, és insostenible a curt termini a causa de la competència, i
produirà successives pèrdues econòmiques, més quan ha coincidit amb la crisi
econòmica que se suma als problemes estructurals d’este sector.

Afirma que els especialistes consideren que Espanya ha de competir
principalment en turisme “de qualitat”, en compte de “de quantitat” que suposarà que,
encara que disminuïsca el nombre de turistes, deixaran més diners, reactivant
l'economia del país.

Un altre dels grans problemes que destaquen és l'excessiva atomització de tot
el teixit empresarial, tractant-se de xicotetes explotacions que no poden competir
amb les grans empreses, que són les que controlen els moviments turístics.

Continua dient que, a més de la crisi, l'estratègia empresarial està ancorada i
no reacciona, i això farà que el sector turístic passe a pitjor situació encara que, diu,
les dades no són tan catastròfiques com pareix indicar la moció.

Assenyala que la realitat del sector és que està sotmés al que podria
qualificar-se com “darwinisme empresarial”, és a dir, “el gran es menja el xicotet”, per
la qual cosa han caigut agències de viatge, aerolínies, etc. I, diu, continuaran caient
si no s'arriba a un enteniment.

A continuació, destaca que el 8% dels hotels espanyols pertanyen a grans
cadenes; mentres que arriben al 30% els europeus i al 70% els nord-americans, per
la qual cosa a l'hora de projectar les rutes estos últims tenen major capacitat que els
espanyols.

Prosseguix dient que no s'ha d'atribuir tota la culpa dels problemes que
travessa el sector turístic al Govern d'Espanya i considera que deuen buscar-se els
mitjans pels quals els diversos sectors implicats arriben a una solució.

Assenyala que s'ha d'arribar a un turisme més responsable, sostenible i de
més qualitat, ja que hi ha altres destins, com Tunis, que estan desviant el turisme al
Mediterrani que tenia Espanya.
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Finalitza dient que el tema d'esta moció és propi d'un debat d'Estat, perquè

arreplega vint punts entre els quals es parla d'impostos, taxes,  incidir en les
economies de les empreses, ocupació i competitivitat, etc.

Intervé el Sr. Merenciano Benavent i diu que esta moció es presenta sense
cap bona voluntat i considera que no s'ha de discutir ací.

Pregunta al portaveu del grup popular si sap quant suposa que es rebaixen els
impostos a les empreses, quant suposa que no s’apuge l'IVA; que es rebaixen dos
punts la cotització empresarial a la Seguretat Social; quant costa a l'Estat que es
rebaixen combustible, comunicació i transport a les empreses; quant suposa que es
rebaixen les taxes de ports i aeroports. Afig que si no ho sap és difícil que en una
conjuntura com l'actual, en què s'està fent un gran esforç per part de l'Estat per a
ajudar les persones que patixen majors problemes, destinant part del pressupost a
això,  plantegen esta moció ací, sense saber si açò és factible. Considera que hauria
de plantejar-ho el Partit Popular en les Corts Generals, i que si no ho fan és perquè
farien el ridícul. Pregunta també per què no hi ha cap iniciativa per part de la
Generalitat, quan sí que té competències respecte d'això i sempre es culpa de tot el
Govern.

Li sorprén, diu,  que l'única cosa que els preocupe és rebaixar impostos a les
empreses i no la situació dels treballadors que són els qui ho passen pitjor en esta
situació mentres que, no obstant això, gràcies al Sr. Zapatero a la Comunitat
Valenciana s'han creat més de dos-cents mil llocs de treball des de l'any 2004 al
2007.

Pren la paraula el Sr. García Aleixandre i diu que en els anteriors, EUPV i
Grup Socialista han intentat justificar el seu vot en contra però, afirma, no es pot dir
que amb esta moció el Grup Popular només es preocupa de les empreses i no dels
treballadors, com si en el binomi empresa/treballador  fora cada u per la seua part.

Assenyala que no es tracta de quantificar perquè és sabut que el turisme és la
segona empresa més important  a Espanya. Afig que altres països a la Comunitat
Europea estan reconsiderant els impostos que afecten directament el turisme,
perquè la globalització industrial està generant problemes, per exemple Alemanya i
França estan rebaixant impostos a les empreses amb el compromís de generar més
ocupació, sent països el nivell de parada dels quals està situat entorn al 10%, mentre
que a Espanya arriba  al 20%.

Prosseguix dient que pareix amb la intervenció anterior que d'estos problemes
només hagen de preocupar-se els parlamentaris de Madrid, mentre que el grup
popular considera que és oportú reivindicar ací el que es crega que s'ha de
reivindicar que, a més, es transmet als portaveus de les Corts Generals.

Ignora, diu, si el Partit Popular a les Corts ha presentat esta moció. Afig que
efectivament en la moció presentada no es recrimina el Govern Valencià però, diu,  si
el grup socialista considera que ho està fent molt malament tant en matèria de
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treball, com de turisme, impostos, etc. Haurien de portar ací una moció respecte
d'això.

Prosseguix dient que l'IVA a partir del dia 1 de juliol s’apujarà dos punts més,
operació que, diu, li eixirà malament al Govern a l'hora de quadrar els pressupostos,
atés que farà que decaiga el consum i, per tant, es recaptarà menys.

Afirma que la Comunitat Europea està preocupada per l'alt grau de dèficit a
Espanya,  com ho ha estat amb Grècia, actualment en quarantena.

Manifesta que la situació en este sector afecta l'empresari d'hostaleria, a
l'autònom d'un bar, a l'empresa familiar que ven productes turístics, i pareix que no
passa res si continuen pagant més i continuen tancant empreses, quan cada dia
quatre-cents autònoms s'estan donant de baixa de la Seguretat Social, afegint que
així s'incrementa la desocupació tots els mesos, sense que hi haja una alternativa
econòmica clara i contundent.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota i diu que en este tema es pot fer molta
demagògia. En la seua intervenció, afig, ha volgut deixar constància dels problemes
estructurals del sector  turístic, que no depén únicament dels pressupostos.

Afirma que, encara que és important que estes qüestions es debaten també
en els ajuntaments, les dades que conté la moció afecten l'equilibri pressupostari i
per això se li escapen de les mans.

Prosseguix dient que, segons les dades del Ministeri de Turisme, el nombre de
turistes que han arribat a Espanya és de 52 milions l'any 2009, quelcom inferior al
d'anys anteriors però que, a pesar de tot, continua sent la quint millor dada de la
seua història, la qual cosa demostra que una gran quantitat de turistes no renuncien
a les seues vacacions a pesar de la crisi. Afig que els ingressos derivats del turisme
per a Espanya van ser de 48.000 milions d'euros, els llocs de treball creats pel
turisme van significar el 12% del total, ocupant així 2,2 milions de persones.

Assenyala que en el dit informe també es diu que les xifres representen el
quint millor any turístic quant a arribades, encara que és necessari tindre present que
es tracta de 5,4 milions de turistes menys que en 2008.

Es tracta, diu, d'unes dades encoratjadores ja que, a pesar de rebre menys
turistes, els que van vindre van gastar més (un 2,1% més en relació a l'any anterior).
D'esta manera, afirma, els ingressos derivats del turisme van superar els 48.000
milions, un dada que, encara que significa el tercer millor en la història per volum
d'ingressos, suposa un descens del 6,8% respecte del 2008.

Respecte de l'ocupació assenyala que el sector ha aconseguit donar treball a
2,25 milions de persones, representant així el 12% de l'ocupació i reduint la
desocupació en el sector al 13%. Afig que en esta anàlisi també es parla dels
desplaçaments interns, que han ascendit a 179 milions, procedents principalment de
Madrid, Catalunya i Andalusia, la qual cosa suposa un increment del turisme local.
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Finalitza dient que estes dades les ha elaborades el Ministeri i han sigut
analitzades per una empresa que es dedica al sector turístic, per la qual cosa
considera que són prou fiables i no tan catastròfiques com s'ha plantejat.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent i afirma que en la situació actual
de crisis tots han de treballar per a aconseguir millorar la situació. Critica que el Partit
Popular no haja presentat a les Corts Generals cap alternativa real, limitant-se a
afirmar que tot està molt malament, i diu que, encara que es puga debatre de
qüestions generals, la moció planteja algunes que no es poden dilucidar ací pels
aspectes econòmics  que conté.

Afirma que no és cert que a Alemanya s'estiguen aplicant polítiques de reduir
impostos, perquè en plena campanya electoral Angela Merkel va prometre abaixar
els impostos i als dos dies de ser reelegida presidenta va dir que fins al 2012 o 2013
no es podrien aplicar estes polítiques.

Considera que el Grup Popular hauria de portar ací altres problemes que
afecten Mislata, com les dels menjadors escolars, la construcció d'una Residència
per a la tercera edat o la situació dels col·legis d'esta població, que són les qüestions
que interessen els veïns de Mislata.

Pren la paraula el Sr. García Aleixandre i diu que en les intervencions
anteriors s'ha intentant justificar el no a la moció sense proporcionar arguments reals.
Tan sols EUPV, diu, ha dit que ha d'existir un model alternatiu però no ha dit quin és i
el que està clar és que l'actual no està funcionant.

Afirma que la moció presenta dades econòmiques per al sector turístic i
propostes encaminades que siguen més competitives.

Manifesta que a Alemanya es van abaixar les càrregues fiscals per als
ciutadans i empreses i, per això, la desocupació està situada en el 10%, no com a
Espanya, on no s'aplica cap mesura.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per onze vots a favor (Grup Popular) i
deu  vots en contra (Grup Socialista i Grup Mixt-EUPV-) va acordar aprovar la moció
següent:

El sector turístic espanyol, un dels principals sectors productius de l'economia
nacional, està travessant el pitjor moment de la seua història. Per primera vegada en
13 anys, des de 1995, el sector turístic espanyol retrocedix en la seua contribució al
PIB. El turisme va representar en 2008 un 10,5% del Producte Interior Brut, tres
desenes menys que en 2007 (segons el Compte Satèl·lit del Turisme a Espanya,
difosa per l'Institut Nacional d'Estadística –INE-).

El gasto total dels turistes estrangers es va reduir un 6,7% en 2009 respecte
de l'any anterior, fins als 48.242 milions d'euros, respecte de l'any anterior, segons
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l'Enquesta de Gasto Turístic (EGATUR) que elabora l'Institut d'Estudis Turístics del
Ministeri d'Indústria, Turisme i Comerç.

L'arribada de turistes estrangers va descendir un 8,7% en 2009 en comparació
amb el 2008 (Segons l'Enquesta de Moviments Turístics en Frontera–FRONTUR-),
amb una pèrdua de més de 5 milions de turistes estrangers.

Amb un gasto menor per visitant i amb una abaixada pronunciada d'arribada
de turistes estrangers, es preveu que el PIB turístic de 2009 tornarà a caure de forma
considerable.

Segons enquestes realitzades per Exceltur, la confiança empresarial és la més
baixa de la dècada amb un sentiment negatiu pròxim al 70%.

Davant de la greu crisi que patix el sector turístic no cap dilació en la presa de
mesures urgents i necessàries per a pal·liar la situació.

Per tot això, s'acorda:

Primer: instar el Govern a:

1. Considerar al sector turístic com una prioritat del Govern Nacional, i per a
això han de realitzar-se polítiques d'Estat de caràcter transversal per a
millorar la competitivitat del sector turístic.

2. Aplicar el tipus de l'IVA reduït (4%), d'acord amb la normativa comunitària,
als servicis d'hostaleria, campament i balneari, els de restaurants i, en
general, al subministrament de menjars i begudes per a consumir en l'acte,
inclús si es confeccionen previ encàrrec del destinatari, i el transport de
persones i dels seus equipatges, aproximant el seu tractament fiscal al dels
principals competidors europeus.

3. Rectificar la pujada d'impostos davant de l'actual situació de crisi.
Mantenint, a partir de l'1 de juliol del 2010 i amb vigència indefinida, la
tributació per IVA vigent a 21 de desembre de 2009.

4. Reduir al 20%, de forma permanent i sense condicions addicionals, el tipus
impositiu en l'Impost sobre Societats a les PIMES, així com ampliant des
dels 120,202,41 euros actuals a 300.000 la base impositiva màxima per la
qual es tributarà a este tipus reduït, i ampliant la consideració d'empresa
de reduïda dimensió, a l'efecte de benefici d'este règim especial a aquells
l'import net dels quals la xifra de negocis siga inferior a 12 milions d'euros,
en compte dels 8 milions que es requerixen en l'actualitat.

5. Fomentar la creació d'ocupació i la competitivitat del sistema productiu
espanyol reduint de forma permanent en dos punts la cotització
empresarial a la Seguretat Social.
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6. Afavorir un entorn de contenció de costos que afecten directament el

sector turístic, incloent els costos energètics, els de comunicacions i
transports.

7. Reduir les taxes portuàries i aeroportuàries en un 50% en tots els
aeroports i ports de l'Estat a fi de fer més competitiu el turisme a Espanya.

8. Aprovar urgentment un Pla Estratègic de Connectivitat Aèria que
garantisca les comunicacions aèries dins del territori Espanyol i també amb
els països emissors de turistes i els seus potencialment emissors.

9. Donar seguretat jurídica al manteniment dels barets de platja.

10. Crear una finestreta única per al pagament dels drets de Propietat
Intel·lectual.

11. Impulsar una major periodicitat de la Comissió Interministerial per a
agilitzar les actuacions transversals que són competència del Govern.

12. Millorar l'actuació dels consolats d'Espanya en països potencialment
emissors de turistes com Xina, Rússia i Índia, per a agilitzar la tramitació
dels visats turístics.

13. Que dins del semestre de la Presidència Espanyola de la Unió Europea el
Govern haurà de proposar les mesures següents:

− Treballar per a aconseguir l'espai únic europeu.
− Donar suport a les mesures que agilitzen l'exempció de visats dins del

territori Schengen.
− Potenciar el programa de turisme Senior europeu.

14. Augmentar la línia ICO-Renove en 1.000 milions d'euros.

15. Augmentar el període d'amortització de 15 a 20 anys del Pla Renove.

16. Actualitzar urgentment el Pla Turístic 2020 que ha quedat totalment
desfasat.

17. Fomentar la coordinació de la promoció exterior dels productes turístics
espanyols per a augmentar la confiança del consumidor estranger.

18. Promoure una reconversió integral urgent dels destins considerats com
“madurs”.

19. Aconseguir que treballen de forma conjunta les diverses administracions
implicades en matèria turística i el sector empresarial, amb objectius i
estratègies comunes.
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Segon: Traslladar estos acords al president del Govern, als vicepresidents del
Govern, al ministre d'Indústria, Turisme i Comerç i als portaveus dels grups
parlamentaris en les Corts.

Urgència

Prèvia declaració d'urgència, aprovada per unanimitat dels membres de la
corporació, es passa a tractar l'assumpte següent:

PROCLAMACIÓ DE MEMBRES DEL CONSELL ESCOLAR DE MISLATA.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota i diu que considera que este punt no
hauria de sotmetre's a votació atés que, segons certifica el mateix tècnic, els sectors
representats en el Consell Escolar han triat democràticament els seus representants
com marca la Llei.

Sotmés l'assumpte a votació, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus
membres, va adoptar l'acord següent:

Vista la proposta de la Regidoria d'Educació sobre renovació del Consell
Escolar Municipal.

Vist l'informe del tècnic de Gestió Educativa, de data 25 de febrer de 2010.

S'acorda:

Primer: Proclamar com a membres del Consell Escolar Municipal de Mislata
les persones que a continuació es relacionen:

a) En representació del professorat:

Titulars:

− Carme Partida Díaz (STEPV-iv)
− María Victòria Alcañiz del Rincón (CC.OO)
− Paloma Serra Cortés (FSIE)

Suplents:

− Esther Gómez Quero (FSIE)

b) En representació dels pares d'alumnes:

− María del Carmen Uriarte Montoro
− María del Carmen García Oreja
− Salvador Galarza Sigüenza
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− Consuelo Fabián Prieto

Suplents:

− María José Artés Martínez
− Sergio Valencoso López
− Fidel Arias Martínez
− Encarnación Fernández Vázquez

b) En representació dels alumnes:

Titular:

− María Pilar Sánchez Feo

Suplent:

− Marta Tévar Lara

c) En representació de l'Ajuntament de Mislata:

Titular:

− Fernando Hernández Falcón

d) En representació dels directors de centres públics i titulars de centres
privats:

Titulars:

− Rafael Parras Díaz
− Jaume Forés Ferrer
− Ferran Barber Gil

Suplents:

− Purificación Pérez Santaperpetua
− Sara Martínez Sanchis
− Josefa Pelechá Balaguer

e) En representació de les associacions de veïns:

Titular:

− Francisco Martínez Blazquez

Suplent:
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− María Isabel Losilla Martínez

f) En representació de les Administració Educativa:

Titular:

− Manuel Ávila Cañadas

g) En representació de les organitzacions sindicals de treballadors més
representatives:

Titulars:

− María del Carme Querol Romero (CCOO).
− Francisco Sánchez Garcés (UGT).

6. CONEIXEMENT DE LES RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA-
PRESIDÈNCIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN ADOPTATS DES DE LA
SESSIÓ ORDINÀRIA DE 28 DE GENER DEL 2010.

En compliment d'allò que disposa l'art. 42 del vigent Reglament
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals, es dóna compte
de les resolucions adoptades per l'Alcaldia-Presidència, així com compliment d'allò
que disposa l'art. 42 del vigent Reglament d'Organització dels acords adoptats per la
Comissió de Govern des de la sessió ordinària celebrada el dia 28 de gener de 2010.

El Sr. Garcia de la Mota sol·licita que se li entregue una relació de les
resolucions d'Alcaldia que s’aprovaran.

El Sr. secretari explica que el coneixement de les resolucions es té a través de
la pàgina web, lloc on es pot consultar i que ell mateix pot imprimir. Afig que alguns
es retarden uns dies.

El Sr. Merenciano Benavent diu que este problema es reitera moltes vegades i
no es tracta de dies sinó, de vegades, de mesos.

El Sr. secretari respon que en algunes ocasions el decret no s'ha arribat a
firmar. Afig que es tractarà de millorar este tema i procurarà entregar una relació en
què consten els buits existents, que procurarà siguen els menys possibles.

5. PRECS I PREGUNTES.

− El Sr. Garcia de la Mota diu que el Sr. alcalde es va reunir el passat 11
de novembre amb el gerent del Departament de Salut de Manises, el
director civil de l'Hospital Militar i el secretari autonòmic de Sanitat i la
representació veïnal, arribant-se a un acord sobre l'Hospital Militar, i
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pregunta com fiscalitzarà l'equip de govern el compliment del dit acord,
així com si es va a donar informació a l'oposició a través de les
comissions corresponents.

El Sr. alcalde respon que hi ha un acord firmat entre les tres parts, pel
qual la Conselleria assumia algunes de les peticions realitzades tant
des de l'Alcaldia com des d'una associació veïnal. El seu seguiment,
afig,  han de fer-lo aquells que els van firmar, i si en algun moment no
s'estiguera duent a terme els informaria, bé convocant una Junta de
Portaveus, per mitjà de comissions o per qualsevol altre mitjà.

− La Sra. Moreno Castillo pregunta al Sr. alcalde si sap quina és la raó
per la qual tots els dimecres es concentren els treballadors de l'Hospital
Militar a les seues portes.

El Sr. alcalde respon que sí que coneix quines són les reividicaciones,
que els treballadors demanen a la Conselleria de Sanitat i no a
l'Ajuntament.

− La Sra. Martínez Mora pregunta al Sr. alcalde,  com a responsable
màxim d'este Ajuntament, si pot indicar-li  a quant ascendix el deute
que té este Ajuntament.

El Sr. alcalde respon que no li ho pot dir en este moment, però que en
el pròxim Ple li facilitarà la xifra concreta, així com els motius pels quals
s'hi arriba.

− La Sra. Luján Martínez diu que la transparència, la claredat i la no
manipulació són qualitats que han d'acompanyar la gestió de qualsevol
entitat pública, com este Ajuntament, per la qual cosa, per a no
manipular les dades de la hisenda local, pregaria que demà mateix es
demane a la interventora que elabore, en el termini màxim d'una
setmana, un informe, que posteriorment els facilitaren, on conste el
deute que té l'Ajuntament i el nivell d'endeutament real en data 31 de
desembre de 2009.

El Sr. alcalde diu que està d'acord amb l'apreciació anterior que com
més transparència millor per a tots i per això arreplega el prec i
demanarà l'informe en el moment en què el departament puga, donat el
volum de treball en este moment.

− El Sr. Merenciano Benavent diu al Sr. García Aleixandre, com a
president de la Comissió d'Urbanisme, que el grup socialista, des de fa
dos mesos està sol·licitant tindre accés al projecte de construcció dels
aparcaments que va presentar LUBASA després de l'adjudicació de la
concessió, i comissió rere comissió els dóna llargues dient-los que els
tècnics estan sobrecarregats de treball. Afig que no entén les raons que
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els donen perquè per a mirar un expedient no necessiten que hi haja
ningú amb ells i, diu, se'ls estan posant impediments que els fa
plantejar-se si estan ocultant quelcom. Demana que se’ls done una
data.

El Sr. García Aleixandre diu que la transparència és total, i hi ha
problemes de treball, com li ha manifestat el seu company, portaveu de
la comissió d'Urbanisme. Afig que l'expedient és molt ampli i que
presente la seua sol·licitud sobre el que vol exactament  per Registre
d'Entrada i en la comissió li indicarà la data.

A les vint-i-dos hores i trenta  minuts,  per l'Alcaldia s'alça la sessió, de  tot
això s'estén la present acta que firma l'alcalde-president, amb mi el secretari que
done fe.

L'ALCALDE,             EL SECRETARI,


